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Vanwaar de keuze voor Bestuurskunde in Leiden?
Jeroen: ‘De studie Bestuurskunde trok mij aan vanwege 
het feit dat het meerdere disciplines bij elkaar brengt. 
Daarnaast trok Leiden mij als stad het meest aan.’

Wout: ‘Na mijn bachelor Bouwkunde in Delft deed de 
kans zich voor om mij in de bestuurskundige richting, 
in het bijzonder crisismanagement, te verdiepen. 
Tijdens mijn bachelor in Delft miste ik de grote 
maatschappelijke vraagstukken die bij Bestuurskunde 
aan bod komen. Daarom koos ik voor een masterrichting 
crisismanagement.’

Hoe kijk je terug op je studietijd en de B.I.L.?
Jeroen: ‘Bij de B.I.L. heb ik enorm veel geleerd. Het brengt 
theorie en praktijk samen en een actief lidmaatschap 
geeft je de kans je ook persoonlijk te ontwikkelen. Ik 
merkte toen ik ging werken dat mijn ervaringen bij de 
B.I.L. een positieve invloed hebben in mijn loopbaan. Ik 
heb de B.I.L. verder ervaren als een leuke vereniging die 
interessante activiteiten organiseert.’

Wout: ‘Ik ben één jaar lid geweest en heb dit als motiverend 
ervaren. Zo maakte bijvoorbeeld de excursie naar EU-
instituties in Straatsburg de theoretische stof meer 
levendig; deze praktijkervaringen maken je enthousiast en 
zorgen ervoor dat de stof beter blijft hangen. Daarnaast 
heb ik er leuke contacten aan overgehouden.’

Buiten bewandelde paden
Een alumnusinterview met de gebroeders Broekema

Jeroen en Wout Broekema studeerden beiden Bestuurskunde in Leiden. Na hun studie gingen zij 
verschillende kanten op; Jeroen is werkzaam bij ABN AMRO, terwijl zijn broer Wout een bekend 
gezicht is binnen het instituut Bestuurskunde als onderzoeker en docent. In deze rubriek vertellen zij 
over hun ervaringen tijdens hun studie en loopbaan.

“Er  zijn ‘standaardroutes’ waar afgestudeerde 
bestuurskundigen kunnen instromen, maar ik 
raad huidige studenten aan breder te kijken dan 
dat. Bestuurskundigen hoeven niet altijd bij de 

overheid terecht te komen.” 

Door Moniek Akerboom

Hoe zag je loopbaan eruit na je studie 
Bestuurskunde?
Jeroen: ‘Ik heb na mijn studie gereisd, eerst naar Texas, 
daarna naar Londen waar ik een master gevolgd heb. 
Daar zag ik dat Nederlandse studenten in het buitenland 
weinig begeleiding krijgen, tenzij zij via een Erasmus-
programma gaan. Ik wilde graag een voorziening opzetten 
voor studenten die ervoor kiezen een gehele bachelor of 
master in het buitenland te volgen. Om dit te realiseren, 
had ik geld nodig. Zo ben ik in contact gekomen met ABN 
AMRO. De organisatie (“Netherlands WorldWide Students 
– NWS”) die ik mede heb opgericht, is sindsdien gegroeid, 
maar ik ben ook bij de bank blijven hangen. Daar heb ik 
twee jaar een kantoor in Zeist aangestuurd. Ik was hier 
verantwoordelijk voor de retail klanten. Daarna heb ik 
drie jaar gewerkt als Relatiemanager in het MKB (midden- 
en kleinbedrijf). Tegenwoordig werk ik bij financial 
restructuring, wat inhoudt dat ik noodlijdende bedrijven 
ertoe zet te herstructureren. Dit gebeurt in overleg met 
de betreffende organisatie. Ik werk vooral met bedrijven 
in de top van het MKB. Dit zijn vaak organisaties die werk 
bieden aan veel mensen, wat het een verantwoordelijke 
functie maakt. In mijn werkzaamheden probeer ik een 
balans te vinden tussen het belang van de organisatie 
enerzijds en het belang van de bank anderzijds.’ Jeroen Broekema
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Wout: ‘Na mijn studie had ik verschillende ideeën. Ik had 
geen specifiek plan uitgestippeld. Een docent benaderde 
mij voor een functie bij de universiteit, waar ik mij direct 
op mijn plek voelde. Ik ben begonnen als docent, maar 
inmiddels doe ik naast het lesgeven ook onderzoek. 
Als docent coördineer ik een tweedejaar bachelorvak 
over beleidsvorming en begeleid ik studenten met het 
schrijven van hun bachelorscriptie crisis management. Als 
onderzoeker werk ik op dit moment in een team met drie 
collega’s aan een analyse over de rol van externe experts 
in crisisbesluitvorming op Rijksniveau. De combinatie van 
lesgeven – onderzoek doen spreekt mij aan. 

Ben je tevreden met je huidige functie, of wil je 
graag doorgroeien?
Jeroen: ‘Bij ABN AMROkun je om de paar jaar doorstromen 
naar een andere functie, mocht je dat ambiëren. Er zijn bij 
ABN AMRO talloze afdelingen, waardoor de functies ook 
divers zijn. Ik ben tevreden bij mijn huidige werkgever en 
wil hier graag de komende periode blijven.’

Wout: ‘Ik voel mij hier op mijn plek, en heb de 
ambitie om mij de komende tijd binnen het Instituut 
Bestuurskunde verder te gaan specialiseren op het 
gebied van crisismanagement. Op dit moment ben ik 
de mogelijkheden aan het bekijken om lesgeven te 
combineren met een promotietraject.’ 

Willen jullie iets aan de huidige studenten 
Bestuurskunde meegeven?
Jeroen: ‘Het lijkt alsof studenten tegenwoordig erg bang 
zijn voor een grote studieschuld. Daarom richten zij zich 
alleen op het doel om zo snel mogelijk af te studeren. 
Het is echter belangrijk je tijdens je studie als mens te 
ontwikkelen. Door in het buitenland te studeren, een 
bestuursjaar te doen of door vakken te volgen die totaal 
niet binnen jouw eigen studierichting passen, kun je je 
juist op verschillende gebieden persoonlijk ontplooien. 
Het is daarom zonde om je slechts alleen met je studie 
bezig te houden.’

Wout: ‘Ik raad studenten aan gebruik te maken van 
diverse  mogelijkheden die het studentenleven te bieden 
heeft, omdat je je daardoor op een veelzijdige manier 
kunt ontwikkelen. Het helpt je te bepalen waar je passie 
ligt en zorgt voor een breed fundament. Verder is het 
belangrijk kritisch te kijken naar de stof die je als student 
aangeboden krijgt, in plaats van passief mee te schrijven.’

Jeroen: ‘Wat ik daarnaast wil benadrukken is dat je niet via 
de bewandelde paden op zoek hoeft naar een baan. Er zijn 
‘standaardroutes’ waar afgestudeerde bestuurskundigen 
kunnen instromen, maar ik raad huidige studenten aan 
breder te kijken dan dat. Bestuurskundigen hoeven niet 
altijd bij de overheid terecht te komen; nu ik bij een bank 
werk, bekijk ik namelijk nog steeds situaties vanuit mijn 
bestuurskundige referentiekader.’ 

Wout Broekema

Jeroen en Wout in de B.I.L.-kamer


